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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri
Christiansborg
1240 København K

Ministeren
J.nr. 001-06921

Den 7. december 2011

Folketingets Udvalg for Fødevare, Landbrug og Fiskeri har i brev af 15. 
november 2011 stillet følgende spørgsmål nr. 37 (alm. del), som hermed 
besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Erling Bonnesen (V).

Spørgsmål nr. 37 (alm. del)
Vil ministeren oplyse, om hun agter at sikre det samme niveau med hensyn 
til antallet af indvindingstilladelser og med mindst samme mængder vand i 
tilladelserne, som er gældende i dag?

Svar
Indledningsvis skal jeg understrege, at spørgsmålet om antal og størrelse af 
indvindingstilladelser efter de gældende regler er en sag mellem ansøgeren, 
hvad enten der er tale om almene vandforsyninger eller markvandere, og 
kommunen.

Med hensyn til sammenhængen med vandplanerne skal kommunerne ved 
administrationen efter vandforsyningsloven allerede i dag lægge vægt på 
bevarelse af omgivelsernes kvalitet. Der er dermed ikke tale om, at 
vandplanerne indfører nye beskyttelseshensyn.

I det omfang vandplanerne stiller specifikke krav om for eksempel sikring af 
vandføringen i bestemte vandløb, skal kommunerne beslutte de nødvendige 
tiltag for at nå dette mål. Der er flere forskellige mulige tiltag, for eksempel 
udpumpning af grundvand til vandløbet, som kan anvendes af kommunen.
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